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De eerste begroting van deze raad. Wij willen om te beginnen 

iedereen die hard heeft gewerkt aan deze begroting, die een 

ingewikkelde legpuzzel vormt, hartelijk bedanken.  

 

Maar dat is wel wat een gemeentelijke begroting tegenwoordig is. 

Een ingewikkelde legpuzzel. Niet alleen om hem te leggen, maar 

ook hem te lezen. En aan dat laatste zouden we als gemeente écht 

iets moeten doen. Veel gemeenten publiceren voor de 

begrotingsbehandeling een begroting die in één oogopslag te 

lezen is. Handig voor inwoners, media en andere 

geïnteresseerden. Wij hebben voorbeelden verzameld van 

bijvoorbeeld de gemeenten Renkum en Pekela. Maar ook 

“dichterbij huis”, in Dantumadiel (POWERPOINT). Is het college 

bereid deze methodiek ook in Dalfsen toe te gaan passen? V1 

 

Dit is voor Dalfsen een zeer bijzondere begroting. Want het is de 

eerste meerjarenbegroting (afhankelijk hoe je er naar kijkt) die 

aan het einde van de rit een negatieve jaarrekening op kan 

leveren. Een begroting ook waarin posten zijn opgenomen als 

reservering zonder dat hier plannen voor zijn. Ja, de raad heeft 

ambities. Maar aangezien deze door het college nog niet omgezet 

zijn in plannen bevreemd het ons deze plannen op deze wijze aan 

te treffen in de begroting. Ook het structureel rekening houden 

met negatieve circulaires vanuit het Rijk komt op ons wat 

bijzonder over. Een circulaire kan namelijk ook positief uitvallen.  

 

In uw inleiding spreekt u over "geen paniek". Toch komen de 

getroffen maatregelen op ons wel degelijk paniekerig over. We 

hebben het dan met name over de voorgestelde verhoging van de 

OZB. Maar ook andere bezuinigingsmaatregelen kunnen niet op 

onze steun rekenen. Ik kom daar later in mijn betoog op terug. 

Wíj zien namelijk een meerjarenbegroting waarin over meerdere 

jaren bekeken we weer toewerken naar een flink overschot per 

jaarschijf. En dan is flink écht een understatement. Wat ons 

betreft is het tijd ons weerstandsvermogen voor het eerst in zeker 

15 jaar eens aan te spreken waar hij primair voor bedoeld is. OZB 

verhoging in de mate die het college voorstelt is voor onze partij 

op dit moment onbespreekbaar. 

 

Dat wat betreft onze inbreng op de financiën als geheel.  
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Onze verdere inbreng verloopt langs drie thema’s. Sociaal 

Domein, Openbaar Vervoer & Duurzaamheid. We sluiten af met 

een aantal algemene opmerkingen. 

 

Sociaal Domein 

Binnenkort komen een groot aantal beleidsnotities op de agenda 

van de raad: kadernota Bewegen en sport, beleidsnota armoede 

en schulden, afstand tot de arbeidsmarkt en de kadernota Wonen, 

Welzijn en Zorg. Om die reden beperken we ons nu tot een 

beperkt aantal punten. 

 

Een opmerking over de ombuigingen in het sociaal domein  

Uw voorstel om het budget voor innovatieve projecten met 

150.000 euro af te ramen kan niet op onze steun rekenen. In een 

tijd van transformatie wordt veel verwacht van de samenleving en 

is innovatie van groot belang. We willen het uiteindelijk beter 

doen en als het kan ook nog goedkoper. Het aframen van het 

budget geeft dan een fout signaal. Wij stellen voor meer 

bekendheid en uitleg te geven waarvoor de regeling destijds is 

ingevoerd. Is het college hiertoe bereid? V2 

 

Verder vinden we het belangrijk dat er een ‘aanjager’ wordt 

aangesteld om burgers te inspireren met innovatieve ideeën te 

komen. Daarom stellen we voor het bedrag van 250.000 euro te 

handhaven. Hoe kijkt het college hier tegen aan? V3 

 

Onafhankelijke clientondersteuning 

Als antwoord op onze eerdere vragen heeft u aangegeven te 

overwegen een extra organisatie voor onafhankelijke 

cliëntondersteuning aan te wijzen. Wij juichen dat van harte toe, 

waarbij we specifieke aandacht vragen voor de GGZ-problematiek. 

Door de toenemende ambulantisering neemt deze groep in 

omvang toe en vraagt om een andere ondersteuning dan andere 

doelgroepen uit de WMO. Kunt u dat toezeggen? V4 

 

Inloopvoorziening in alle kernen 

Het Naoberhuus sluit per 1 januari a.s. Na gesprekken met 

betrokkenen begrijpen we de argumentatie voor sluiting. Daarom 

willen we zoeken naar een alternatief: een algemeen toegankelijke 

inloopvoorziening voor mensen met en zonder indicatie. We zijn 

daarom blij dat het college dit ook heeft opgenomen in deze 

begroting. 
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Onze fractie heeft onlangs een werkbezoek afgelegd bij 

inloopvoorzieningen in Deventer en Raalte. Daar hebben we 

gezien hoe op een centrale plek voor inwoners met/zonder 

indicatie een mooie laagdrempelige, veilige en vertrouwde 

inloopvoorziening is gecreëerd en gedurende 2 jaar in Deventer in 

een grote behoefte voorziet. Onze fractie is geraakt door de 

enthousiaste verhalen.  

De coördinatoren van beide locaties zijn graag bereid hier in een 

ronde tafelgesprek een en ander toe te lichten.  

Is het college bereid op korte termijn een onderzoek in te stellen 

en samen met ervaringsdeskundigen een rondetafelgesprek te 

organiseren? V5 

 

In de halfjaarsrapportage sociaal domein werd melding gemaakt 

van het tekort aan plekken voor respijtzorg. Om die reden vragen 

wij u de vrijkomende ruimte in het Naoberhuus hiervoor in te 

richten. Is het college hiertoe bereid? V6 

 

Openbaar Vervoer 

Een belangrijk onderwerp voor onze partij is de maximale 

beschikbaarheid van openbaar vervoer in alle onze kernen. Onze 

partij is al jaren in de weer om ons hier ondanks de provinciale 

tegenwind hard voor te maken.  

 

In de begroting (en ook in het coalitieakkoord) worden een aantal 

woorden aan openbaar vervoer gewijd. Wij zijn benieuwd naar wat 

nu eigenlijk de visie op het openbaar vervoer van dit college is. 

Wat is bijvoorbeeld de ondergrens. En welke rol hebben trein, 

professionele busdienst en vrijwilligersinitiatieven ten opzichte 

van elkaar. Wij zijn benieuwd naar uw antwoord. V7 

 

Duurzaamheid 

Dan duurzaamheid. Er worden mooie stappen gemaakt. De komst 

van de windmolens van Nieuwleusen Synergie is afgelopen week 

weer een stap dichterbij gekomen en ook het project van Groen 

Gebogen bij Foreco is in de afrondende fase. Prachtige 

initiatieven. Binnenkort zullen wij in deze raad spreken over een 

nieuwe beleidsnotitie. Wij kijken daar naar uit. Voor ons staat 

echter wel vast dat de energietransitie naast een 

duurzaamheidsvraagstuk ook een sociaal vraagstuk is.  
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Overige punten 

 

Regio Zwolle 

Wij willen een pleidooi houden voor onze investeringen in de 

regio Zwolle. Zowel voor werk, onderwijs en zorg hebben we een 

sterke relatie met Zwolle. Zeker in de economisch goede tijden 

kan een nauwe samenwerking veel voor onze inwoners 

betekenen.  We begrijpen dan ook dat daarvoor een bedrag wordt 

begroot om snel en slagvaardig te kunnen opereren. Neemt niet 

weg dat we wel nauw betrokken willen worden bij de voortgang 

en regelmatig een terugkoppeling tegemoet zien. Kunt u dat 

toezeggen? V8 

 

Betrekken inwoners bij besluitvorming 

Voorzitter. Ik begon mijn pleidooi met een verhaal over we 

inwoners beter zouden kunnen betrekken bij ons werk. Meer 

bijzonder, bij deze begroting. De komende periode gaan wij als 

raad aan de slag met dit thema. Maar de raad kan dit niet alleen. 

Wij vragen van het college om met ons dit pad op te gaan. Verras 

ons op dit onderwerp. Het zou ongelooflijk fijn zijn als er op dit 

onderwerp niet telkens getrokken moet worden vanuit de raad. 

 

Dank voor uw aandacht. 

 

Leander Broere 

Jose Eilert 


